
Generalforsamling i LIØ på Vilhelmsborg d. 24. februar 2024 
 
1. Svend-Erik Christiansen blev valgt som dirigent. 
2. Bestyrelsens beretning blev taget til efterretning 
3. Regnskabet for 2023, der viste et overskud på 7.356,03 kr. og en kassebeholdning på 70.956,62 kr. blev 
godkendt. 
4. Ingen indkomne forslag. 
5. Budgettet for 2024 blev godkendt. Uændret kontingent på 250 kr. blev godkendt 
6. Valg til bestyrelsen:  
- Hanne Skriver blev genvalgt. 
- Annemarie Carlsen havde valgt at gå ud af bestyrelsen, og i stedet blev Claus Hedemann Jensen valgt. 
- Jørn Christiansen blev genvalgt som suppleant. Som ny suppleant i stedet for Claus Hedemann Jensen 
valgtes Alis Skjødt Nielsen fra Nørhald Egns-arkiv. 
- Gervid F. Hansen genopstillede ikke som revisor. I hans sted blev valgt Jette Sørensen. 
- Svend-Erik Christiansen blev genvalgt som revisorsuppleant. 
7. Eventuelt: 
- Dorthe Søborg Skriver takkede Annemarie Carlsen for hendes indsats i bestyrelsen og overrakte 2 fl. vin. 
- Af emner, der blev orienteret om/diskuteret kan nævnes: 

- SLA har udarbejdet en lettere forståelig vejledning i GDPR og tilbyder at komme og præsentere 
dem i arkivsamvirkerne. Marts måned er dog allerede booket, men der er ledige tider fra 2. halvdel 
af april. 
- Kulturstatistik skal indberettes. 
- Opdatering af SLA’s uddannelsesmoduler på vej. Kan formentlig træde i kraft i 2. halvår 2024. 
- Hvordan får arkiverne fat i digitale kilder, og hvordan arkiveres de? 
- Priser for at gemme billeder og filer i Arkibas. 
- Opfordring til at bruge lydanlæg ved fremtidige arrangementer, da mange havde svært ved at 
høre, hvad der blev sagt. 
 

 
Bilag: 
Formandsberetning Lokalarkiver i Østjylland den 24. februar 2024 
   Ved sidste års generalforsamling var der genvalg til Dorthe Søborg Skriver fra Galten, Peter Løvstad fra 
Them og Villy Møller Jensen fra Galten. Herefter konstituerede bestyrelsen sig med Dorthe Søborg Skriver 
fra Galten som formand, Peter Løvstad fra Them, som næstformand, Hanne Skriver fra Saxild-Nølev som 
kasserer og Rie Carlsen fra Mårslet som sekretær. Herudover består bestyrelsen af Villy Møller Jensen fra 
Galten, og suppleanterne Claus Hedemann Jensen fra Højbjerg-Holme og Jørn Christiansen fra Vejlby-
Risskov. 
    Siden sidste generalforsamling har bestyrelsen afholdt 4 møder på forskellige arkiver, som bestyrelsens 
medlemmer repræsenterer. Foreningen har på nuværende tidspunkt 55 medlemmer.  
    Foreningens primære virksomhed består i at afholde kurser og seminarer for derigennem at styrke 
medlemmernes arkivviden og arkivfaglighed. 
 
   Den 24. maj 2023 afholdt vi et seminar om sundhedsvæsenets kilder og epidemier. Seminaret blev 
afholdt i Galten Sognegård. Ulrich Alster Klug fra Rigsarkivet lagde ud med at fortælle om kilderne til det 
danske sundhedsvæsen. Vi rundede brugen af distriktslægearkiver, dødsattester, jordemoderprotokoller og 
sindssygeanstalter. Herefter fortalte Søren Poder fra PandemiX Centeret ved Roskilde Universitet om 
historisk-epidemiologisk forskning og hvordan historiefaget kan bidrage til at gøre os klogere og måske 
mere forberedt, på fremtidens epidemier. Morten Arnika Skydsgaard fra Steno Museet ved Aarhus 



Universitet rundede dagen af med at fortælle om epidemihistorie med udgangspunkt i sin bog Fra pest til 
corona. 
Der deltog 23 personer i seminaret. 
   Den 19. og 20. september 2023 afholdt vi arkivuddannelsens modul 2 i Vejlby Sognegård. Begge dage 
underviste SLA’s underviser Alexander Moesgaard.  
Dag 1 hørte vi om arbejdet med arkivalierne, herunder indsamling, modtagelse, klausulering, bevaring og 
kassation. Vi rundede også kommunale arkivalier og digitale arkivalier. Dag 2 fokuserede på lokalarkivets 
øvrige samlinger – herunder kopisamlinger, bøger og tryksager, aviser og udklip, kort og tegninger samt film 
og lyd. Vi hørte også om de overvejelser man bør gøre, når arkivet ønsker at indsamle dokumentation om 
helt bestemte emner i eget lokalområde. 
Der deltog henholdsvis 31 og 30 personer. 
   Næste seminar afholdes den 15. maj i Saxild Kulturhus og handler om Anden Verdenskrig. Her skal vi bl.a. 
høre om Gestapo og deres arbejde i Østjylland igennem personskildringer af både ofre, gerningsmænd og 
andre indblandede. Vi skal også høre om kilder, der belyser personalhistorien under besættelsen. Vi runder 
dagen af med at høre om de forsvundne nazidokumenter og tyveriet fra Rigsarkivet, og den sande historie 
om den berømte romanforfatter, Sven Hazel, der viste sig at være hipomand og storstikker. 
Indbydelse til seminaret udsendes efter generalforsamlingen. 
   Til september inviterer vi til arkivuddannelsens modul 3 om arbejdet med billeder. Tid og sted ligger ikke 
fast endnu. 
   I bestyrelsen vil vi altid gerne høre, hvis der er nogle, som har gode forslag til indholdet af seminarer. Vi 
hører også gerne om velegnede steder, hvor vi kan afholde vores kurser. Bestyrelsen er nemlig interesseret 
i at sprede kursusvirksomheden ud til så mange forskellige steder i vores dækningsområde, som muligt. 
 
 
 
 
 


